

## APPENDIX "B"

THURSDAY, December 9, 1976

The Standing Senate Committee on National Finance to which the Supplementary Estimates (B) laid before Parliament for the fiscal year ending March 31, 1977, were referred, has in obedience to the order of reference of Tuesday, November 16, 1976 examined the said Supplementary Estimates (B) and reports as follows:

1. In obedience to the foregoing the Committee made a general examination of the Supplementary Estimates (B) and heard evidence from the Honourable R. Andras, President of the Treasury Board and Mr. B. A. MacDonald, Deputy-Secretary, Program Branch.

2. The Committee noted a change in the presentation format of these Estimates. For the first time a section entitled "Explanation of Requirement" has been added under each program to provide more detailed information about the reasons supplementary funds are required, as well as the source of any offsetting funds. The witnesses confirmed that this additional explanatory material has been included in response to repeated recommendations of this Committee. The Committee is gratified that this additional information will henceforth be included in Supplementary Estimates.

3. Supplementary Estimates (B) will add \$594 million to the total appropriations for 1976/77. Supplementary Estimates (C), being reported on separately, will add a further \$150 million. As the following table shows however, the total for supplementaries this fiscal year is significantly lower than the

## APPENDICE «B»

Le JEUDI 9 décembre 1976

S'étant acquitté de sa tâche conformément à l'ordre de renvoi du jeudi 16 novembre 1976, le Comité sénatorial permanent des finances nationales, chargé d'examiner le Budget supplémentaire (B) déposé devant le Parlement pour l'année financière se terminant le 31 mars 1977, soumet le rapport suivant:

1. Dans le cadre du mandat susmentionné, le Comité a étudié le Budget supplémentaire (B) et entendu les témoignages de l'honorable R. Andras, Président du Conseil du Trésor et de M. B. A. MacDonald, Secrétaire adjoint de la Direction des programmes.

2. Le Comité a noté un changement dans la présentation de ce Budget supplémentaire. Pour la première fois, une rubrique intitulée «Explication du besoin» a été ajoutée à chacun des programmes, dans le but de fournir des renseignements détaillés sur les motifs de la demande de fonds supplémentaires, de même que sur la provenance des fonds de compensation. Les témoins ont confirmé que ces explications avaient été ajoutées à la suite des recommandations répétées des membres du Comité. Ce dernier est heureux de constater que ces renseignements additionnels feront désormais partie intégrante du Budget supplémentaire.

3. Le Budget supplémentaire (B) ajoutera une somme de \$594 millions aux crédits globaux de 1976-1977 et le Budget supplémentaire (C), qui fera l'objet d'un rapport distinct, leur ajoutera encore une somme de \$150 millions. Toutefois, comme l'indique le tableau, le total des dépenses supplémen-

(millions of dollars)				
Fiscal Year Ending	Main Estimates	Number of Supplementary Estimates	Total Supplementary Estimates	% Increase of Supplementary Estimates Over Main Estimates
	\$		\$	
March 31/70	12,467	2	349	2.8
March 31/71	13,752	3	930	6.8
March 31/72	15,341	2	1,306	8.5
March 31/73	16,539	2	1,726	10.4
March 31/74	19,287	2	2,125	11.0
March 31/75	23,297	4	4,936	21.0
March 31/76	29,585	2	2,672	9.0
March 31/77	39,545*	3**	749**	

\*Includes Old Age Security and Guaranteed Income Supplement which total approximately \$4,500 million

\*\*Total of Supplementary Estimates (A)—\$ 5 million  
Total of Supplementary Estimates (B)—\$594 million  
Total of Supplementary Estimates (C)—\$150 million  
Supplementary Estimates for the end of the fiscal year 1976/77 still to come.

(en millions de dollars)				
Année financière se terminant le	Budget principal	Nombre de budgets supplémentaires	Total des budgets supplémentaires	% d'augmentation des budgets supplémentaires par rapport au budget principal
	\$		\$	
31 mars 1970	12,467	2	349	2.8
31 mars 1971	13,752	3	930	6.8
31 mars 1972	15,341	2	1,306	8.5
31 mars 1973	16,539	2	1,726	10.4
31 mars 1974	19,287	2	2,125	11.0
31 mars 1975	23,297	4	4,936	21.0
31 mars 1976	29,585	2	2,672	9.0
31 mars 1977	39,545*	3**	749**	

\*Comprend le régime de sécurité de la vieillesse et le supplément du revenu garanti, ce qui totalise 4,500 millions de dollars.

\*\*Total des budgets supplémentaires «A»— 5 millions de dollars

Total des budgets supplémentaires «B»—594 millions de dollars

Total des budgets supplémentaires «C»—150 millions de dollars

Un autre budget supplémentaire sera soumis pour la fin de l'année financière 1976-1977.